
molt agradable pera la gent d'Alpicat.
Al dia següent van entrevistar-se amb el
viceministre de Sanitat, a qui, entre d'altres
coses, van demanar el compromís del govern
en el nou hospital i el seu canvi de categoria de
dispensari per hospital, ja que l'hospital actual
encara té la categoria de dispensari, tot i
disposarde vuit llits.
Van fer més visites (al Ministeri de Recursos
Hídrics, a empreses de subministrament
d'aigua...), es van reuniramb l'arquitecte, etc.
A Banjul encara els quedava una nova visita,
aquesta vegada a un madrileny, Luis el Nota
(mai un malnom va estar tan ben trobat), i la
Maria, la seva dona. Aquesta parella són
responsables de 'educació de 203 nens i
nenes de la barriada de Manjai Kunda a Kotu,
prop de Banjul i situada al costat d'un gran
abocador d'escombraries. Si voleu saber més
d'ells, trobareu la seva pàgina web a
www.thefutureisourcountry.org
Luis i Maria van convidar-los a visitar sus niños
a la barriada, on cada tarda Luis controla
l'assistència dels nens i nenes a l'escola i
María cura l'infinitat de ferides, cremades i
infeccions de petits i grans. L'experiència va
ser meravellosa, tendra i colpidora, com sol ser
a tot el meu territori.
Després, davant d'un plat de barracuda, que la
Maria cuina deliciosament, tots van parlar de
les seves experiències, desitjós i anhels. Els
que ja havien estat aquí comentaven sobretot
coses relacionades amb les obres i el projecte
en si, la resta parlava de l'emoció que els
suposava veure tanta quantitat de nens i nenes
anant amunt i avall amb uniforme escolar. I
també es parlava de la tristor de veure tants
nens petits venent bananes, cacauets i d'altres
menges per les carreteres i els mercats,
sempre amb un somriure a la cara i un hello i un
bye per salutació. Comentaven també que van
veure cartells per tot arreu on es llegia que
l'educació de nois i noies era un dret i un pas per
al seu futur; altres cartells donaven informació
sobre com prevenir la malària i la sida. A alguns
també els va sobtar veure un centre de
planificaciófamiliar.
Luis i Maria els explicaven la seva intenció de
fer un dispensari tan bon punt tinguessin els
recursos necessaris per tal de poder formar
nois i noies per ser auxiliars d'infermeria i
assistents socials. Nois i noies que els ajuden
en la seva tasca solidària, que saben que han
de treballar molt i de vegades s'enfaden i
reneguen, però ells i jo sabem que mai es
deslligaran de la meva gent que ara són també
la seva gent.
En arribar el moment de l'adéu, sé que al seu
país es van emportar un bagatge emocional
molt intens i que possiblement els costarà uns

dies pair i posar en ordre tot allò que han viscut,
però allò més important és que ara més que mai
estem tots segurs que el compromís que abans
tenien ara és més fort, i crec (i així espero que
sigui) que han pogut veure que a Gàmbia hi ha
ganes i interès de tirar endavant amb el
progrés.
Jo sóc conscient de les meves mancances, que
hi ha un grau molt alt d'analfabetisme, que el
sistema sanitari és deficient i que persones,
moltes d'elles nens, moren de la malària i
d'altres malalties i infeccions. Que hi ha molt
poca indústria i que els joves volen marxar a la
recerca d'un futur de vegades incert, deixant
enrere les seves arrels potser per sempre.
També sóc conscient que per a el meu
desenvolupament, ¡gual que abans altres
països han passat pel mateix, necessito l'ajuda i
solidaritat de persones com les que formen
Alpicat Solidari. Les associacions, entitats
públiques i privades que col·laboren i participen
d'aquest projecte, i que estan compromeses en
la recerca d'un món més just i equilibrat en què
tots hem de donar i rebre el millor de cadascú.
Aviat aquest projecte s'acabarà i serà sempre
motiu d'orgull haver participat en el
desenvolupament en educació i sanitat d'un
petit lloc del món on Alpicat sempre serà
recordat amb agraïment ¡emoció.

Alpicat  Solidari
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Associaci ó Cultura l de Dones
Quan acaba l'estiu tornem a engegar
amb renovada il·lusió les nostres
activitats pera mantenir-nos en forma.

Cada any hi ha més dones que s'engresquen en
alguna de les activitats que es proposen i que
ens fa continuar intentant f e r-h o cada dia millor.
Aquest any podem continuar anant a aprendre
a cosir amb la Paquita els dilluns, de 4 a 6 de la
tarda. Els dimarts i dijous, de 8 a 9 del vespre,
podem fer aeròbic amb l'Annabel. De dilluns a
dijous, de dos quarts de 7 a dos quarts de 8,
podem fer pilâtes amb l'Antonieta. I els dilluns i
dimecres, a la mateixa hora, un altre grup en fa
amb la Carme.
Els dimecres també hi ha un grup que fa country
amb la Pilar, de dos quarts de 9 a dos quarts de
10.
Els dilluns i dimecres, d'un quart de 10 a un
quart d'11 del matí i de 8 a 9 de la tarda, podem
fer tai-txi amb la Marta. I els dijous, de 8 a dos
quarts de 10, gaudir dels avantatges del ioga
que ens proposa la Pilar.

Si el que volem és viatjar, durant aquest darrer
trimestre de l'any s'han organitzat també: una
sortida de tres dies a Salou, un viatge de eins
dies a Venècia i una sortida, d'un dissabte, a
visitar els castells de Montsonís i Montclar. Es
proposa també l'anada a Barcelona per a veure

el musical Grease i la trobada de dones de
diferents associacions a Vilanova de Bellpuig,
el mes de novembre.

Per tal de millorar la nostra formació, es farà la
sol·licitud a la Unió de Pagesos perquè
subvencioni dos cursos: un de novetats dins la
informàtica i un altre de català, comptabilitat i
fiscalitat.

El mes d'octubre es va col·laborar en la
confecció de flors de paper, que es van vendre
el Dia Mundial del Càncer, per a recollir fons per
a aquesta causa. I també prepararem activitats
per a recollir diners i poder participar en la
Marató de TV3.
Si no hi ha novetats, es durà a terme una
Setmana Cultural al mes de desembre, del 10 al
15, amb activitats que siguin interessants per al
major nombre de gent possible.

Una vegada més aquesta associació vol agrair
la participació de tothom que hi col·labora i
recordar que està oberta a tots els
suggeriments que se'ns puguin ferarribar.

Associació  Cultural  de Dones



Associaci ó de Jubilat s
Com cada any, les activitats de la Llar de
Jubilats han estat molt plenes, variades i
el més important, amb cada cop mes
participació dels socis, superant any rere
any el nombre d'assistents als actes que
organitzem. Aquest any, la Festa de les
Noces d'Or i dels socis que compleixen
85 anys va ser molt nombrosa per la
quantitat de parelles que tenen la sort de
gaudir junts 50 anys de casats. La
tradicional festa que fem per Sant Joan
(acompanyats per les autoritats dels
nostre poble i amenitzada per la Coral
Sant Bartomeu) i la Festa dels Socis a un
típic restaurant (en la qual ens
acompanyen l'equip mèdic del nostre
poble i les autoritats), també van servir
per reunir a una gran quantitat de socis i gaudir
plegats d'una estona de diversió i festa.

Noces d'Or 2007
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Durant la Setmana Cultural, vam tindré
l'oportunitat de conèixer què passa amb la
brossa que generem, ja que vam visitar
l'Abocador Comarcal del Segrià. També vam
tindré el plaer d'escoltar i aprendre amb
conferenciants tan il·lustres com el
doctor Agustí Seres Santamaría, la
doctora Antonieta Barahona Vines,
el doctor Jordi Marfany Tort o
l'historiador Fabià Corretgé Blasi. Tot
això envoltats de les pintures del
senyor Ignasi Puente.

Volem destacar la sortida que vam
fer a la ciutat de Saragossa per
visitar les obres de l'Expo'08,
l'Alfageria, la Seu i, com no, la
Basílica del Pilar. I a l'octubre, hem
anat una setmana de vacances a
Astúries i Cantàbria, on hem visitat
les poblacions més importants,

monuments i palaus: el Caprici de Gaudí o el
palau de Comillas, les coves d'Altamira, el
museu de la mineria... De tornada vam visitar
Santander! Bilbao.

Finalment, volem destacar que el passat
22 d'octubre, mitjançant l'Ajuntament
d'Alpicat , la Llar de Jubi lats i
Pensionistes d'Alpicat va passar a ser
Esplai de La Caixa. Això ens aportarà un
gran nombre d'avantatges a 'estar
recolzats per una entitat destacada per
les seves obres socials, amb l'aportació
de divers material d'última tecnologia per
dur a terme les diferents activitats que es
desenvolupen en aquesta nova etapa de
l'Associació de Jubilats i Pensionistes
d'Alpicat.

Josep  Escuer  Escuer
President  i Junta  Rectora o*:

&)

o»-

as


